
~COALA DOCTORALA INTERDISCIPLINARA 

II 
Bulevardul Eroilor 29 
500036 - Brasov 

Universitatea 
Transilvania 

tel.: (+40) 268.413.000 I fax: (+40) 268.410.525 din Brasov 
secretariat-sdi@unitbv.ro I www.unitbv.ro 

Anexa 5 

Universitatea Transilvania din Brasov 
Facultatea de Design de Produs si Mediu 

PROCES VERBAL 

Incheiat cu ocazia sustinerii publice a tezei de abilitare elaborata de Conf.dr.ing. Aurelia ONET,In vederea 

obtinerii atestatului de abilitare, In domeniullNGINERIA MEDIUlUI 

Presedintele deschide sedinta, anunta scopul ~i prezinta comisia de abilitare, fermata din: 

SPECIALIST: Prof. dr. ing. MIClE Valer 

SPECIALIST: Prof. dr. ing. VOlF Irina 

SPECIALIST: Prof. dr. chim. ANDRONIC l.uminita 

Seda cuvantul doamnei conf.dr. ing. ONETAurelia, care prezinta sinteza tezei de abilitare In limba rornana 
Se da cuvantul, In continuare, speclalistilor din components comisiei de abilitare. 

Se consernneaza intrebarile formulate de membrii comisiei de abilitare ~i de publicul participant, precum 
~i raspunsurile candidatului: 

1. Prof.dr. ing. MIClE Valer (MV): In primul rand imi exprim bucuria de a face parte din aceasta comisie. 
Pot sa spun ca apreciez mult intreaga activitate a dansei asa cum s-a vazut in prezentare. Are 0 foarte 
buna capacitate de a realiza studii si cercetari in domeniul Ingineriei Mediului, mai mult legate de 
aspectele ecologie in relatie cu factorii de mediu. Rezultatatele sunt importante si valoroase. Doresc sa 0 

intreb cu privire la bioremedierea solurilor poluate. Cand ne gandim la ingineria mediului insistam sa 
dezvoltam noi tehnici de remediere a factorilor de mediu pentru a diminua impactul si riscul aspectelor 
de poluare. Daca puteti sa ne spuneti cum vedeti acest domeniu de remediere a sol ului? 
Raspuns: Am cateva articole privind efectele bauxitei in mediu. Am in vedere doua aspecte: soluri poluate 
cu metale grele iar apoi sa identific strategiile de remendiere si soluri poluate cu hidrocarburi si eliminarea 
prin utilizarea microorganismelor. 
MV: Pare un grup de tehnologii atractive. Se pare ca in locuri foarte contaminate nu se poate aplica 
bioremedierea. Trebuie identificate zonele unde se poate aplica aceasta metoda. 
R: Si utilizarea biofertilizantilor ar fi 0 solutie eficienta. Imi doresc sa realizez un proiect de constientizare 
a utilizarii biofertilizantilor. 

2.Prof. dr. ing. VOlF Irina (VI): Initai de toate multumesc conducerii universitatii si colegilor pentru 
invitatie. Este un moment important pentru mine ca ne cunoastem intre noi dar si pe candidata. Cred ca 
plecand de aici deja gandesc pasi pentru activitatea comuna. Teza de abilitare este mai mult centrata pe 
ecologie dar nu este 0 problema acest aspect. Desigur candidata se bazeaza foarte mult pe activitatile pe 
care Ie are. In evaluarea acestei teze am urmarit punctele legate de lege, daca sunt indeplinite conditiile 
si am constatat ca da, apoi daca exista un domeniu dar definit in care candidatul a lucrat pana acum si 
daca se continua pe viitor, indrumarea doctoranzilor si colaborari externe. Cred ca aceste obiective sunt 
indeplinite. Trebuie sa punctati daca v-ati implicat in activitatea doctoranzilor? 
Raspuns (R): Da, m-am implicat in activitatea acestora mai ales pe partea de microbiologie. 
VI: Va trebui sa va implicati in indrumarea doctoranzilor mai ales ca yeti coordona teze de doctorat. Am 
cateva recomandari legate termeni: cand spuneti biostimularea solului se numeste de fapt 
bioaugmentare. Stimularea dehidrogenazelor este 0 parte componenta. Vroiam sa va intreb legat de 
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utilizarea algelor ca un adaos de nutrienti . Aceste alge sunt in cantitati suficiente? Este 0 resursa 
disponibila? 
R: Da, avem 0 colaborare cu parteneri din Amer ica. 
VI: Eu intrebam daca acest tip de alga se gaseste in tara noastra? 
R: Da, se gaseste si este comercializat ca fertilizator. 
VI: V-atl gandit la 0 tema de doctorat? 
R: Bioremedierea solului in care se gasesc diversi poluanti. Am nevoie de colaborari pentru a face astfel
 
de studii.
 

3. Prof. dr. chim. ANDRONIC l.umlnlta (ALl: Multumim ca ai venit la Brasov sa sustii abilitarea. Care sunt
 
directiile de cercetare pe care doresti sa Ie urmezi?
 
Raspuns: Partea de secventiere este foarte importanta pentru mine.
 
AL: Cum te gandesti sa atragi fonduri?
 
R: Prin depunerea de proiecte. Biodeteriorarea obiectivelor de patrimoniu este 0 tema interesanta. 

In final, dupa deliberari, presedintele sedintel de sustinere publica prezinta rezultatul propus de comisia
 
de abilitare.
 

Tn i'ncheierea sedintei, se da cuvantul candidatului.
 

Presedinte, Secretar, 
Prof .Dr. Alexandru ENE~CAPCOW'1 ;:i)lAUU 



Universitatea 
Transilvania1181 din Brasov 

Anexa 4 

RAPORT DE EVALUARE AL COMISIEI DEABILITARE 

Din data de: 02 Septembrie 2024 

Numele si prenumele candida tulu i: ONET Aurelia 
Titlul tezei de abilitare: Studiul calitiitit foctorilor de mediu sl 01 activitiitilor microbiene In ecosisteme 
Domeniul de studii universitare de doctorat: Ingineria Mediului 
Denumirea lnst it ut iei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (IOSUD) unde a avut loc sedinta 
public a de sustinere a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din Brasov 

Punctele ta ri ale tezei de abilitare : 

1. Teza este centrata pe aspecte de ecologie care au urmarit: 
- analize de screening a microaeroflorei din spat iile Inchise, lnfluenta acesteia asupra sanatatii umane ?i 
aspecte privind conditiile de microcl irnat sl procesul de biodeterio rare. 
- stud ii privind calitatea aerulu i, a apelor subterane si a apelor uzate din zona Oradea, judo Bihor. 
- evaluarea activitatii microbiologice In ecosistemele agricole ?i forestiere In vederea imbu natatirii calitatii 
solulu i. 

2. Candidata indica In partea privind planur ile de evolutie ?i dezvoltare a carierei aspecte privind 
activitatea de cercetare: 

- Biodeteriorarea obiectivelor de patrimoniu. 
- Tehnologii de reciclare a nutrient ilor. 
- Bioremedierea solurilor poluate. 

Punctele slabe ale tezei de abilitare: 

Nu este cazul. 

Intrebarlle formulate de comisie ?i raspunsurile candidatului / Observat iile comisi ei / Rezultatul votului : 

1. Prof .dr . ing. MIClE Valer (MV) : In primul rand imi exprim bucuria de a face parte din aceasta comisie. 
Pot sa spun ca apreciez mult intreaga activitate a dansei asa cum s-a vazut in prezentare. Are 0 foarte 
buna capacitate de a realiza studii 51 cercetari in domeniul Ingineriei Mediului, mai mult legate de 
aspectele ecologie in relatie cu factorii de mediu . Rezultatatele sunt importante si valoroase . Doresc sa 0 

intreb cu privire la bioremed ierea solurilor poluate. Cand ne gandim la ingineria mediulu i insistam sa 
dczvoltarn noi tehnici de remediere a factorilor de mediu pent ru a diminua impactul si riscul aspectelor 
de poluare. Daca put eti sa ne spuneti cum vedeti acest dom eniu de remedier e a solului? 
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Raspuns: Am cateva articole privind efectele bauxitei in mediu. Am in vedere doua aspecte: soluri poluate 
cu metale grele iar apoi sa identific strategille de remendiere si soluri poluate cu hidrocarburi si eliminarea 
prin ut iJizarea microorganismelor. 
MV: Pare un grup de tehnologii atractive. 5e pare ca in locuri foarte contaminate nu se poate aplica 
bioremedierea. Trebuie identificate zonele unde se poate aplica aceasta metoda. 
R: 5i utilizarea biofertilizantilor ar fi 0 solutie eficienta. Imi doresc sa realizez un proiect de constientizare 
a utilizarii biofertilizantilor. 

2.Prof. dr. ing. VOlF Irina (VI): Initai de toate multumesc conducerii universitatii si colegilor pentru 
invitatie. Este un moment important pentru mine ca ne cunoastem int re noi dar si pe candidata . Cred ca 
plecand de aici deja gandesc pasi pentru activitatea comuna. Teza de abilitare este mai mult centrata pe 
ecologie dar nu este 0 problema acest aspect. Desigur candidata se bazeaza foarte mult pe activitatile pe 
care Ie are. In evaluarea acestei teze am urmarit punctele legate de lege, daca sunt indeplinite conditiile 
si am constatat ca da, apoi daca exista un domeniu clar definit in care candidatul a lucrat pana acum si 
daca se continua pe viitor, indrumarea doctoranzilor si colaborari externe. Cred ca aceste obiective sunt 
indeplinite. Trebu ie sa punctati daca v-ati implicat in activitatea doctoranzilor? 

Raspuns (R): Da, m-am impl icat in activitatea acestora mai ales pe partea de microbiologie. 
VI: Va trebui sa va implicati in indrumarea doctoranzilor mai ales ca veti coordona teze de doctorat. Am 
cateva recomandari legate termeni : cand spuneti biostimularea solului se numeste de fapt 
bioaugmentare. Stimularea dehidrogenazelor este 0 parte componenta . Vroiam sa va intreb legat de 
utilizarea algelor ca un adaos de nutrienti. Aceste alge sunt in cantitati suficiente? Este 0 resursa 
disponibila? 

R: Da, avem 0 colaborare cu parteneri din America . 
VI: Eu intrebam daca acest t ip de alga se gaseste in tara noastra? 

R: Da, se gaseste si este comercializat ca fertilizator. 
VI: V-ati gandit la 0 tema de doctorat? 
R: Bioremedierea solului in care se gasesc diversi poluanti. Am nevoie de colaborari pentru a face astfel
 
de studii.
 

3. Prof. dr. chim . ANDRONIC Luminlta (Al): Multumim ca ai venit la Brasov sa sustii abilitarea . Care sunt
 

directiile de cercetare pe care doresti sa Ie urmezi?
 
Raspuns: Partea de secventiere este foarte importanta pentru mine .
 
Al: Cum te gandesti sa atragi fonduri?
 
R: Prin depunerea de proiecte. Biodeteriorarea obiectivelor de patrimoniu este 0 tema interesanta. 

REZOlUTIA COMlslEI DE ABILITARE : ACCEPTAREA TEZEI DEABILITARE 

COMISlA DE ABILITARE 

Nume ~i prenume: Sernnatura 

1. Prof. dr. ing. MIClE Valer 

2. Prof. dr . ing. VOLF Irina 

3. Prof. dr. chim . ANDRONIC Luminita 




